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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 
Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 17 marca 2015r. o godz. 14.00 
w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 
  Posiedzenie poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu 
obrad stwierdził quorum. W posiedzeniu Komisji uczestniczyło dziesięciu Radnych 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 

 Następnie Przewodniczący przedstawił Radnym planowany porządek posiedze-
nia (załącznik nr 2 do protokołu) i zaproponował zmianę kolejności realizacji punktów 
4 i 5. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli porządek posiedzenia jedno-
myślnie.  
 

 W punkcie 3 porządku obrad Radni jednomyślnie przyjęli protokół z poprzed-
niego posiedzenia Komisji w dniu 10 lutego 2015r.  
 

 W punkcie 4 porządku obrad członkowie Komisji zapoznali się z informacją  
o  wydanych pozwoleniach na budowę i przyjętych zgłoszeniach w 2014r. Zestawienie 
tabelaryczne pozwoleń na budowę w Powiecie Bydgoskim stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Szczegółowych wyjaśnień udzieliła pani Maria Krauze - Dyrektor Wydzia-
łu Budownictwa Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy.  Radni jednomyślnie przyjęli 
przedstawioną informację.  
 

  W punkcie 5 porządku obrad członkowie Komisji zapoznali się z perspektywą  
finansową rozwoju rolnictwa. Pan Piotr Sawa z Kujawsko – Pomorskiego Ośrodka 
Doradztwa  Rolniczego w Minikowie przedstawił obszerną informację, połączoną  
z prezentacją multimedialną, na temat nowego kształtu Wspólnej Polityki Rolnej i jej 
wpływu na rolnictwo w województwie kujawsko – pomorskim. Omówił finansowanie 
WPR w najbliższych latach,  Program Rozwoju Obszarów Wiejskich  na lata 2014  
– 2020, płatności obszarowe  w nowym okresie programowania oraz zmiany struktury 
obszarowej gospodarstw i użytkowania ziemi w województwie kujawsko – pomor-
skim. 
  
 W punkcie 6 porządku obrad Radni przystąpili do opiniowania materiałów  
na VII Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 26 marca 2015r.: 
1) informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Bydgoszczy  

o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożaro-
wych Powiatu Bydgoskiego za 2014 r. – Radni nie wnieśli uwag; 

2) informacja Prezesa Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP RP o działalności 
Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie powiatu bydgoskiego za 2014 r. – Rad-
ni nie wnieśli uwag; 

3) plan budowy dróg oraz obiektów mostowych na rok 2015 przedstawił Dyrektor 
Wydziału Dróg Powiatowych Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy pan Roman 
Meger – Radny Tadeusz Zamłyński poinformował, że przy wyjeździe z Gądecza 
brakuje białego znaku odwołującego  znak „teren zabudowany” i poprosił,  



OR-III.0012.8.2015 
 

2 
 

aby przy realizowaniu inwestycji budowy ścieżki rowerowej w Strzelcach  
Górnych wzięto pod uwagę fakt, że na parkingu na wysokości kościoła wysypany 
został żwir;   

4) informację z rozliczenia dotacji z budżetu Powiatu Bydgoskiego przekazanej 
Gminnym Spółkom Wodnym w roku 2014 przedstawił Dyrektor Wydziału Ochro-
ny Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy  
pan Zygmunt Michalak – Radni nie wnieśli uwag; 

5) informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, sportu i turystyki w 2014r. – Radni 
nie wnieśli uwag; 

6) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujaw-
sko – Pomorskiemu na realizację zadania własnego „Przygotowanie realizacji pro-
jektu pn. Przeprawa promowa przez rzekę Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego  
i Czarnowa”, po jego przedstawieniu przez panią Marlenę Przybył – Dyrektora 
Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Starostwa Powiatowego w Bydgosz-
czy i udzieleniu wyczerpujących odpowiedzi na zadawane przez Radnych pytania, 
został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie (nieobecni  
na sali podczas głosowania byli Radni P. Chudzyński i W. Porzych); 

7) sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 2014r.  
przedstawiła i udzieliła wyczerpujących odpowiedzi na zadawane przez członków 
Komisji pytania pani Arleta Miłuch – Dyrektor PCPR w Bydgoszczy – Radni nie 
wnieśli uwag; 

8) projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych  
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2015r. został 
przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie (nieobecny  
na sali podczas głosowania był Radny P. Chudzyński); 

9) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową dla Powiatu  
Bydgoskiego na lata 2015 – 2025, po jego przedstawieniu przez panią Grażynę 
Czepanko – Skarbnika Powiatu został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany 
pozytywnie (nieobecni na sali podczas głosowania byli Radni P. Chudzyński  
i P. Kozłowski); 

10) projekt uchwały zmieniającej budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2015, po jego 
przedstawieniu przez panią Grażynę Czepanko – Skarbnika Powiatu, został przez 
Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie (nieobecny na sali podczas gło-
sowania był Radny P. Chudzyński);  

11) projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statu-
tu Powiatu Bydgoskiego, po jego przedstawieniu przez pana Leszka Czerkawskie-
go – Sekretarza Powiatu, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-
tywnie (nieobecny na sali podczas głosowania był Radny P. Chudzyński). 
 

  W punkcie 7 porządku obrad przeznaczonym  na sprawy bieżące, Przewodni-
czący Komisji przekazał Radnym pismo Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej  
do Ministra Rozwoju Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie spadku cen żywca wie-
przowego z prośbą o przeanalizowanie na następne posiedzenie Komisji.  
Radna Elżbieta Wysocka zwróciła się do obecnych z prośbą o rozpropagowanie wśród 
dyrektorów szkół i przedszkoli informacji o programie realizowanym przez Agencję 
Rynku Rolnego dzięki, której placówki mogą pozyskać nieodpłatnie warzywa i owoce 
dla swoich uczniów i wesprzeć w ten sposób rolników, którzy utracili rynki zbytu  
w związku z embargiem nałożonym przez Rosję na polskie jabłka.  
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Radna Elżbieta Mojzesowicz podziękowała za odpowiedź na interpelację dotyczącą 
kół łowieckich. Wyraziła również opinię, że kół nie stać na wypłatę rolnikom odszko-
dowań za szkody wyrządzone przez dzikie zwierzęta i że w tych kosztach powinny 
uczestniczyć samorządy gminne. Radna zapytała się ponadto o nowelizację prawa ło-
wieckiego w związku z zaskarżeniem ustawy do Trybunału Konstytucyjnego? Pan 
Leszek Czerkawski – Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że Sejm pracuje aktualnie nad dwo-
ma projektami ustaw nowelizujących prawo łowieckie. Propozycje zmian zmierzają do 
szacowania szkód przez niezależne podmioty i przejęcia części obowiązków kół przez 
budżet państwa.    
Przewodniczący Rady Zenon Rydelski przypomniał Radnym o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych za rok 2014 w terminie do końca kwietnia br. 
 
  W  punkcie 8 porządku obrad, Radni nie wnieśli żadnych wniosków. 
 
  Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodniczący zamknął  
posiedzenie Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa o godz. 16.20. 

Protokołowała: Paulina Wengler 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 
- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 
- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński   ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski   ……………………………………….. 

6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka   ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 


